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摘    要 

工业化是现代化的基础和前提，高度发达的工业社会是现代化的重要标志。

党的十六大报告指出：在本世纪头二十年我国经济建设的主要任务之一，是基本

实现工业化，并明确提出“要坚持以信息化带动工业化，以工业化促进信息化，

走出一条科技含量高、经济效益好、资源消耗低、环境污染少、人力资源得到充

分发挥的新型工业化路子”。 重庆市第四次党代会提出，要把发展工业放在经

济工作首要位置，坚持走新型工业化道路，大力推进信息化和工业化深度融合，

调结构、转方式，加快提升传统产业，培育发展新兴产业，推动工业经济上规模、

上水平、上质量、上效益，并培育发展一批“十百千亿级”大企业集团。重庆作

为老工业城市，市属国有工业集团对重庆的经济一直起着支撑作用，为此，探索

一条成熟的、以重庆国有工业集团为主体的、能强有力推动重庆经济社会快速发

展的新型工业化道路，已成为重庆政界和学术界共同关注的课题。 

本论文根据党的十八大和重庆市第四次党代会的关于新型工业化的基本要

求，通过对国内外新型工业化的发展现状的分析研究，总结其经验教训；再结合

重庆实际，深入剖析“十一五”期间市属工业集团在新型工业化发展过程中取得

的成绩，存在的不足，面临的机遇和挑战，提出“十二五”期间重庆国有工业集

团新型工业化的宏观战略和具体措施，为重庆市“十二五”推进新型工业化提供

理论支持，为政府制定相关政策提供参考。 

本文认为，重庆国有工业集团走新型工业化道路，应该以中国特色社会主义

理论体系为指导，全面贯彻落实科学发展观，以提升核心竞争力、培育国际竞争

力、发挥比较优势为方向，以加快转变经济发展方式为重点，深入推进工业集团

产业结构调整，优化国有资本布局，增强自主创新能力，推进企业整体上市，扩

大企业对外开放，深化企业改革重组以及提高企业管理水平。 

 

 

关键词：新型工业化；  重庆国有工业集团；  发展战略 
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Abstract 

Industrialization is the basis and premise of modernization, a highly developed 

industrial society is an important symbol of modernization. The Sixteenth CPC 

National Congress had indicated that one of the main tasks of China’s economy 

construction in the first two decades of this century was basically accomplishing 

industrialization. It also indicated the definition of New Industrialization at the same time, 

which meant the mutual promotion of industrialization and informatization, leading a way of 

high technological content, good economic benefit, low resource consumption, less 

environmental pollution, and taking full advantages of human resources. The forth CPC 

Chongqing Congress put forward that industrialization should be the primary of 

economic development. We should continue the new industrialization, deeply 

promote the integration of industrialization and informatization, optimized the structure and 

pattern of economic development, raised a group of big enterprises and finally promoted the 

industrial economic scale, level, quality and efficiency of Chongqing. As an old industrial city, 

Chongqing had a strong group of SOEs, which contributed a lot to city development. Thus, it 

became an issue of common concern that searching a path to new industrialization of 

Chongqing with SOEs as mainstay. 

Basing on the principle of Eighteenth CPC National Congress and Forth Party Congress 

of Chongqing, this thesis will deeply analyses the accomplishments, problems, 

opportunities and challenges of new industrialization of state-owned industrial groups 

in Chongqing by comparing to the situation of other areas inland and abroad. Finally, 

it will bring out the development strategies and concrete measures for the future 

development of new industrialization of state-owned industrial groups in Chongqing, 

as to provide reference for policy-makers and the relevant persons.  

The article thinks that the new-type industrialization of CQSOEs should be guided by 

the system of theories of socialism with Chinese characteristics, comprehensively 

implement the scientific concept of development, fasten the adjustment of economic 

structure and escalate the industrial structure, increase the capacity of independent 

innovation, promote listing on stock market and opening up, and finally Foster the 

international competitiveness. 

 

 

Key Words: New Industrialization,  State-owned Industrial Groups,  Development 

Strategy 
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